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Spørgsmål nr. 887 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del): 

 

”Kan ministeren bekræfte, at længden af straffene efter straf-

felovens §§ 244 og 245 ifølge Danmarks Statistik kun er ste-

get 16 pct. siden 2002?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet går ud fra, at der med spørgsmålet sigtes til gennem-

snitslængden af ubetingede frihedsstraffe for overtrædelse af voldsbe-

stemmelserne i straffelovens §§ 244 og 245. 

 

Ved lov nr. 380 af 8. juni 2002 blev der gennemført en række ændringer 

af straffeloven, der havde til formål at skærpe straffene for bl.a. vold. 

  

Den gennemsnitlige straflængde for overtrædelser af straffelovens § 244 

steg med 21 pct. fra 2001 til 2006, mens den gennemsnitlige straflængde 

for overtrædelser af § 245 i samme periode steg med 13 pct. Samlet set er 

der tale om en stigning på 20 pct. 

 

I perioden fra 2002 til 2006 er der for så vidt angår overtrædelser af straf-

felovens § 244 sket en stigning på 12 pct., mens den gennemsnitlige 

straflængde for overtrædelser af § 245 i samme periode steg med 9 pct. 

Samlet set er der tale om en stigning på 12 pct. 

 

Som det fremgår af Justitsministeriets besvarelse af 30. april 2008 af 

spørgsmål nr. 540 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del), har Rigsadvo-

katen løbende fulgt retspraksis i de sager, der er omfattet af strafskærpel-

sesloven fra 2002, og Rigsadvokaten har i sin seneste redegørelse fra 

sommeren 2007 anført, at de tilsigtede strafskærpelser i sager om vold 

må anses for at være slået igennem i praksis.  

 

Som der nærmere er redegjort for i den nævnte besvarelse, kan man efter 

Justitsministeriets opfattelse ikke uden videre sammenligne Rigsadvoka-

tens gennemgang af retspraksis og vurdering af, om de forudsatte straf-

skærpelser er slået igennem, med opgørelser over gennemsnitsstraffene 

for vold. Det skyldes blandt andet, at strafskærpelserne som udgangs-

punkt ikke omfatter sager om restaurationsvold, mens sådanne sager ind-

går i opgørelser over gennemsnitsstraffene.  

 

 


